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Ministeren 

 

 
Dato 
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Klima-, Energi- og 
Forsyningsministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

 

T:  +45 3392 2800 

E:  kefm@kefm.dk 

 

www.kefm.dk   

 

Finansudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Finansudvalget har i brev af 21. august 2020 stillet mig følgende spørgsmål 3 vedr. 

aktstykke om Energinets låneramme 2. halvår 2020, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

Spørgsmål 3 

Vil ministeren overveje, om Energinets anlægsinvesteringer bør anvendes, hvor de 

giver størst samfundsøkonomisk gevinst i det samlede elsystem i Danmark? 

Svar 

Energinet kan foretage investeringer inden for deres ansvarsområde, som er infra-

struktur til el og ga. Jeg kan oplyse, at Energinet foretager samfundsøkonomiske 

vurderinger af alle anlægsinvesteringer. 

 

Investering i netudbygning er en lige så vigtig forudsætning for elektrificeringen 

som investering i fx store varmepumper. Det er ikke et enten-eller valg, men et 

”både-og”, hvis vi skal lykkes med elektrificeringen. 

  

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 

Finansudvalget 2019-20
Aktstk. 272 endeligt svar på § 29 spørgsmål 3 

Offentligt


